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Protokół nr XXX/2017 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się  dnia  

26 stycznia 2017 roku w  godzinach 1300 – 1500  

 w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek - Sekretarz Gminy 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pani Janina Gostyńska  – Z-ca Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej  

6. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       

w Inowłodzu 

7. Pani Barbara Maciejczyk – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu 

8. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

9. Pan Bronisław Helman – Prezes Stowarzyszenia Dolina Pilicy  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXX sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2017-2030. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2017. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                                 

(dz. nr 4/11 w Spale). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                          

(dz. nr 6/4 w Spale). 

11. Zatwierdzenie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2016 rok. 

12. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XXIX sesji. 

13. Interpelacje i zapytania. 

14. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

15. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Wacław Chachuła otworzył obrady XXX sesji            

VII kadencji oraz powitał wszystkich obecnych na sali. Nieobecni radni: Piotr Krotosz 

i Roman Rodakowski  usprawiedliwili swoją nieobecność. Radny Janusz Wilkowiecki 

uprzedził, że się spóźni. 
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Pan Wójt powitał Pana Bronisława Helmana a następnie przypomniał, że na uroczystej sesji 

w listopadzie 2016 r. wręczane były podziękowania za wkład w rozwój Gminy Inowłódz 

i wśród tych instytucji brakło w takim wydaniu jak to powinno wyglądać Lokalnej Grupy 

Działania „Dolina Rzeki Pilicy” a konkretnie jej reprezentanta – Pana Prezesa Bronisława 

Helmana. Dodał, iż jest to instytucja, która od kilku lat bardzo mocno wspiera samorząd 

Gminy Inowłódz we wszelkiego rodzaju działaniach inwestycyjnych i projektach. Jest 

nowoczesnym źródłem finansowania z Unii Europejskiej, które ma za zadanie wspieranie 

szczególnych inicjatyw zarówno tych realizowanych przez samorządy jak i przez podmioty 

indywidualne. Pan Wójt podziękował za dotychczasową współpracę i wręczył Panu 

Bronisławowi Helmanowi pamiątkową statuetkę. Następnie głos zabrał Pan Bronisław 

Helman.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

 

Ad. 3 

Pan Wójt zgłosił autopoprawkę do przedłożonego porządku obrad polegającą na 

wprowadzeniu dwóch projektów uchwał. Pierwszy dotyczy dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego a drugi wspólnej realizacji projektu 

partnerskiego pn. „Podnoszenie jakości zasobów turystycznych Doliny Rzeki Pilicy poprzez 

rozwój infrastruktury rekreacyjno-wypoczynkowej”. Pan Przewodniczący zaproponował by te 

dwie uchwały umieścić w punktach 12 i 13. Kolejne punkty zmieniły numerację. 

Pan Przewodniczący poddał obydwie propozycje pod głosowanie. Zmiany zostały 

jednogłośnie przyjęte, wobec czego porządek obrad przedstawiał się następująco: 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2017-2030. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2017. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                                 

(dz. nr 4/11 w Spale). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                          

(dz. nr 6/4 w Spale). 

11. Zatwierdzenie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu partnerskiego                                  

pn. „Podnoszenie jakości zasobów turystycznych Doliny Rzeki Pilicy poprzez rozwój 

infrastruktury rekreacyjno-wypoczynkowej”.  

14. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XXIX sesji. 

15. Interpelacje i zapytania. 

16. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy. 
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Ad. 4  

Protokół z obrad XXIX sesji Rady Gminy Inowłódz został jednogłośnie przyjęty. 

 

Na posiedzenie dotarł radny Janusz Wilkowiecki. Obecnych było 13 radnych. 

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:  

 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak PNIK-I.4131.260.2016, 

z dnia 24 stycznia 2017 r. dotyczące zasad stosowania techniki prawodawczej przy 

podejmowaniu aktów prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania 

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej; 

 sprawozdanie Wójta Gminy Inowłódz o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego; 

 zaproszenie na XXIX sesję Rady Powiatu Tomaszowskiego; 

 petycja, którą podpisało wielu przedstawicieli władz samorządowych z terenu powiatu 

tomaszowskiego, skierowana do: Wojewody Łódzkiego, Zarządu Województwa 

Łódzkiego, Zarządu Powiatu Tomaszowskiego, Prezydenta Miasta Tomaszowa 

Mazowieckiego i Wójtów Gmin Powiatu Tomaszowskiego w sprawie podjęcia 

kompleksowych  działań mających na celu poprawę jakości powietrza z uwagi na 

bardzo wysoki stopień zanieczyszczenia;  

 wniosek Pani pedagog Ewy Godlewskiej, z dnia 13.01.2017 r. w sprawie zatrudnienia 

psychologa w Rodzinnym Punkcie Konsultacyjnym w Inowłodzu; 

 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak PNIK-I.4131.315.2016 

z dnia 12 stycznia 2017 r. w sprawie kontroli legalności uchwał dot. wyrażenia 

poparcia dla 4 gmin z województwa opolskiego zagrożonych aneksją do Miasta 

Opola, wskazujące stanowisko organu nadzoru, celem wyeliminowania przez Radę 

we własnym zakresie podobnych uchybień;   

 pismo z dnia 20 grudnia 2016 r. Pana Zbigniewa Zdebiaka z rodziną, który ponownie  

zwrócił się do Rady Gminy Inowłódz o udzielenie upoważnienia Wójtowi Gminy na 

zwolnienie z konieczności zapłaty za wodę, która wyciekła wskutek awarii 

z przerdzewiałych rur w przyłączu do jego domku letniskowego na Fryszerce. 

 

Pan Przewodniczący dodał, iż w dniu 6 i 7 stycznia br. uczestniczył w spotkaniu 

z redaktorem Romanem Czejarkiem z Programu Pierwszego Polskiego Radia, zaś w dniu    

21 stycznia brał udział w Spotkaniu Noworocznym Strażaków Ochotników z terenu Gminy 

Inowłódz. W środy pełnił dyżury od godz. 1530 do 1700. 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację wraz                   

z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2017 -2030. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że tradycyjnie już projekty uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 i zmian budżetu na rok 2017 omówi łącznie, 

ponieważ zmiany w 2017 roku wywołują zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeżeli 

chodzi o zmiany w budżecie na 2017 rok, po stronie wydatków dokonano zwiększenia na 

lokalny transport zbiorowy w związku ze zwiększoną ilością kursów MZK i to jest kwota 

10 600 zł. Ponadto w dziale 600 dokonano zwiększenia na zadanie inwestycyjne 

„Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Konewka”  o 96 000 zł w związku 

z koniecznością zakończenia realizacji inwestycji, która nie została zakończona w roku 

ubiegłym. W dziale 750 dokonano korekty przeniesienia wydatków w wysokości 145 188 zł  

z rozdziału „Urzędy gmin” na wspólną obsługę jednostek samorządu terytorialnego – jest to 

związane z powołaniem na poprzedniej sesji nowej jednostki budżetowej. W rozdziale 801 

dokonano zwiększenia na kwotę 23 000 zł, dotyczy ono termomodernizacji szkoły 

w Inowłodzu i jest to kontynuacja zadania z roku ubiegłego. Z działu 92195 przesunięto 

kwotę 30 000 zł – jest to zadanie majątkowe „Adaptacja budynku użyteczności publicznej na 

potrzeby kulturalne w miejscowości Królowa Wola” do działu  92695 na opracowanie 

dokumentacji na zadanie majątkowe „Budowa stanic wodnych w Inowłodzu i w Spale”.      

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XXX/180/2017 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2017. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XXX/181/2017 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                                 

(dz. nr 4/11 w Spale). 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że jest to nieruchomość gminna zabudowana budynkami 

gospodarczymi o powierzchni 2711 m2 , położona w Spale. To teren po byłym Zakładzie 

Usług Komunalnych. Nieruchomość ta została ujęta w uchwale budżetowej na 2017 rok do 

sprzedaży, ma uregulowaną księgę wieczystą. Dodała, że zgoda Rady jest konieczna do 

zbycia powyższej nieruchomości. 



5 
 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, czy przez działkę planowaną do zbycia nie przechodzi 

kanalizacja do sąsiednich budynków? 

Pani Janina Gostyńska odpowiedziała, że nie.   

Radna Ewa Korzeniewska ponownie zapytała, czy jest to zinwentaryzowana działka i nie ma 

tam żadnego wodociągu ani kanalizacji? 

Pani Janina Gostyńska odpowiedziała, że nie.   

Radna Ewa Korzeniewska dopytała, czy na pewno, ponieważ ma informację, że planuje się 

sprzedać działkę przez którą dochodzi kanalizacja do budynku po dawnym ZLB. 

Pani Janina Gostyńska ponownie odpowiedziała, że nie. Nie ma.    

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała Nr XXX/182/2017 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 6/4 w Spale). 

Pani Janina Gostyńska wytłumaczyła, że przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość 

niezabudowana o powierzchni 6722 m2  o uregulowanej księdze wieczystej, położona 

w Spale. Dla przedmiotowej nieruchomości opracowany jest plan zagospodarowania 

przestrzennego z przeznaczeniem pod usługi turystyczne. Na dzień dzisiejszy działka jest 

zalesiona.  

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała Nr XXX/183/2017 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

     

Ad. 11 

Zatwierdzenie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Arkadiusz Łon odczytał sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2016 rok.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Pan Przewodniczący poinformował, że Rada zatwierdziła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej 

za 2016 rok. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego.  



6 
 

Pan Wójt wyjaśnił, że obecnie wszyscy mamy do czynienia z nową sytuacją związaną z 

reformą oświaty a konkretnie z likwidacją gimnazjów. W związku z powyższym należy podjąć 

pierwsze kroki formalne w kierunku dalszych działań. Związane jest to z wprowadzeniem 

ośmioklasowych szkół podstawowych i wygaszaniem gimnazjów. Tak jak było mówione na 

komisjach w przypadku Gminy Inowłódz sytuacja jest dość klarowna – ośmioklasowe szkoły 

publiczne w Inowłodzu i Brzustowie są na ten moment planowane, wygaszanie gimnazjum 

będzie również przeprowadzone, tak jak wskazuje na to ustawodawca . Oczywiście rodzi to 

jakieś pytania, czy wątpliwości, co do przyszłości obiektu w Inowłodzu, bo w związku 

z reformą zostanie pozbawiony około połowy uczniów i trwają poszukiwania pomysłu na 

zagospodarowanie obiektu w nowej sytuacji. Pan Wójt przypomniał, że było pytanie radnego 

Roberta Pawłowskiego, jeśli chodzi o tytuł uchwały - czy nie powinno się określić, że dotyczy 

to szkół podstawowych i gimnazjów publicznych? Po sprawdzeniu na stronach Ministerstwa 

Oświaty i Kuratorium Oświaty w Łodzi, okazało się, że taki wzór funkcjonuje i jest to jak 

najbardziej prawidłowa forma.           

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

Radny Robert Pawłowski zapytał, czy jest możliwe wykonanie symulacji przedstawiającej jaki 

będzie model zatrudnienia nauczycieli ze szkoły podstawowej i gimnazjum w 2019 r.,                     

po dokonaniu reformy oświatowej? 

Pan Wójt wyjaśnił, iż ciężko odpowiedzieć precyzyjnie na to pytanie, chociażby ze względu 

na to, że nikt jeszcze precyzyjnie nie określił jak będzie wyglądała siatka godzin 

i poszczególnych przedmiotów w ośmioklasowej szkole podstawowej. Z całą pewnością 

należy brać pod uwagę redukcję zatrudnienia w gminnych placówkach oświatowych 

w związku z oczywistym faktem, że jeden rocznik uczniów odejdzie ze szkół gminnych, 

bo w tym momencie jest 9 a będzie 8. Dodał, że 2 dniu temu odbyło się spotkanie 

z dyrektorami szkół na którym były omawiane właśnie te kwestie i prosił, by na bieżąco brali 

oni pod uwagę fakt, że z zatrudnieniem też trzeba będzie sobie poradzić, łącznie z taką 

inwentaryzacją osób, które nabędą prawa emerytalne. W najbliższym czasie te informację 

będą się klarować i będą brane pod uwagę przy układaniu arkuszy organizacyjnych 

i organizowaniu poszczególnych lat szkolnych.    

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, czy Pan Wójt posiada jakąkolwiek informacje 

nt. środków na wyposażenie pracowni tematycznych w ośmioklasowych szkołach 

podstawowych? Kontynuując radna dopytała, czy zadanie to ma sfinansować samorząd 

z środków własnych? 

Odpowiadając Pan Wójt poinformował, że z dostępnego mu przekazu nie ma jakichkolwiek 

informacji na ten temat. Na pewno trzeba będzie te pracownie przystosować, bo łatwo sobie 

wyobrazić, że są to takie przedmioty, gdzie wyposażenie pracowni ma duże znaczenie. 

Dodał, iż zapewne obowiązek ten spadnie na samorządy i ma tylko nadzieję, że będą jakieś 

programy pomocowe europejskie czy ministerialne, które pomogą w miarę sprawnym 

i bezpiecznym finansowo przejściu w nowy system.    

  

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XXX/184/2017 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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 Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu partnerskiego                                  

pn. „Podnoszenie jakości zasobów turystycznych Doliny Rzeki Pilicy poprzez rozwój 

infrastruktury rekreacyjno-wypoczynkowej”.  

Pan Wójt przypomniał, iż w poprzedniej kadencji Gmina Inowłódz podpisała umowę 

partnerską z sąsiednimi samorządami, które działają w Stowarzyszeniu „Dolina Pilicy”. Kilka 

dni temu Pan Bronisław Helman przekazał informacje, że będzie można wspólnie 

podejmować działania w zakresie pozyskiwania środków na zagospodarowanie turystyczne 

doliny Pilicy. Dodał, że wcześniej Gmina poczyniła już takie przygotowania 

do nowocześniejszego zagospodarowania terenów nadpilicznych w związku z rozwijającą 

się w bardzo szybkim tempie turystyką wodną. W październiku 2016 r. na zaproszenie 

Gminy Inowłódz gościli studenci inżynierii środowiska z Katolickiego Uniwersytetu 

Lubelskiego, którzy mieli za zadanie opracowanie koncepcji  zagospodarowania terenów 

nadpilicznych w Spale (po lewej stronie patrząc z mostu w kierunku Inowłodza) i Inowłodzu 

(teren OSiR). Pan Wójt poinformował, że w najbliższy wtorek, 31 stycznia odbędzie się 

prezentacja przygotowanych prac studentów i Urząd Gminy otrzymał zaproszenie do wzięcia 

w niej udziału. Poprosił by w spotkaniu wzięli udział przede wszystkim członkowie Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy.  Wyjaśnił, że wprowadzenie tej uchwały do 

porządku obrad wynika z faktu, iż pojawiła się informacja, że jeszcze w pierwszym kwartale 

2017 r. najprawdopodobniej trzeba będzie składać wnioski i wszystkie samorządy, które 

podpisały umowę partnerską (oprócz Starostwa w Tomaszowie Mazowieckim) muszą 

skoordynować swoje działania, żeby można było ten wniosek złożyć wspólnie. 

  

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XXX/185/2017 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. 

Po przerwie nie wróciła radna Monika Drużdż. Obecnych było 12 radnych. 

 

Ad. 14 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XXIX sesji.  

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XXIX sesji stanowi załącznik nr 10 

do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję.  

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  

 

Ad. 15 

Interpelacje i zapytania 

1) Radna Ewa Korzeniewska zapytała o stan mostu na rzece Pilicy w Spale. Czy są 

jakieś szanse, by dokonać fachowej ekspertyzy technicznej tego obiektu? Dodała, 

że mieszkańcy zwracają uwagę na zły stan barierki, nawierzchni i filarów mostu. 

Radna wnioskowała, by pochylić się nad tym tematem. 

Pan Wójt odpowiedział, że z ekspertyzy, która znajduje się w Urzędzie Gminy Inowłódz 

sprzed paru lat, wynika, że most powinien być poddany konserwacji. Przypuszcza, iż ten 
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niepokój wynika z sytuacji, która miała miejsce w ostatnich tygodniach, tzn. ataku zimy.  

Poinformował, że wraz z pracownikami dokonał wstępnych oględzin i w zasadzie 

przesunięciu uległy pewne fragmenty ziemi, natomiast elementy konstrukcyjne nie zostały 

naruszone. To jest oczywiście tylko taka pobieżna, niefachowa opinia. Poinformował, 

że w dniu wczorajszym rozmawiał z Panem Jackiem Killmanem, wieloletnim dyrektorem 

Zarządu Dróg Powiatowych i poprosił go, by wstępnie ocenił jako fachowiec, czy potrzebna 

jest taka ekspertyza. Jeśli po dokonaniu oględzin stwierdzi, że jest potrzebna, to oczywiście 

zostanie ona wykonana. Podkreślił, że cały czas szuka sposobu na wykonanie 

kompleksowego remontu mostu w Spale, zarówno od strony konstrukcyjnej jak i estetycznej, 

ponieważ zdaje sobie sprawę, iż powinien on być wizytówką Gminy a w tej chwili nią nie jest. 

Pan Wójt zapewnił, że cały czas jest czujny w tej sprawie, interesuje się nią i ma nadzieję, 

że nie wydarzy się nic niepokojącego. Jeżeli będzie potrzeba zlecenia ekspertyzy i podjęcia 

jakiś działań, które zapewnią bezpieczeństwo, to w najszybszym czasie zostaną one podjęte. 

2) Pani Danuta Baranowska zapytała, czy wiadomo coś nowego w sprawie ulicy 

Klasztornej w Inowłodzu? Następnie zasugerowała, by zaprosić na sesję Dyrektora 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, który jest zarządcą drogi i wspólnie monitować 

o podjęcie działań zmierzających do przebudowy tego niebezpiecznego odcinka. 

Pan Wójt poinformował, że w bieżącej kadencji wysłał już kilka pism w powyższej kwestii. 

Ponadto  dwu, albo trzykrotnie rozmawiał w tej sprawie z Panią Dyrektor Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad w Łodzi. Oprócz tego jest w kontakcie z Panią Kierownik obwodu 

w Opocznie, by przy omawianiu pilnych remontów miała na uwadze również przebudowę              

ul. Klasztornej w Inowłodzu. Być może pomysł z zaproszeniem przedstawicieli kierownictwa 

obwodu z Opoczna, a nawet Dyrekcji Łódzkiej na sesję, w połączeniu z wizją w terenie jest 

jednym z kolejnym kroków, który należy podjąć. Kończąc dodał, iż jest w stanie 

zorganizować takie spotkanie, należy się tylko do niego dobrze przygotować, może nawet 

zaangażować mieszkańców.    

3) Radny Marek Leszczyński powiedział, że trzeba niewątpliwie wrócić do sprawy 

przebudowy ul. Klasztornej w Inowłodzu. Następnie poprosił, by w trakcie wizyty na 

Katolickim Uniwersytecie Lubelskim w Lublinie, zainteresować studentów 

przygotowaniem planów zagospodarowania centrum Inowłodza. Dodał, że skoro 

sporządzali projekty zagospodarowania terenu dla Spały, to może byliby zainteresowani 

opracowaniem takiego planu dla ścisłego centrum Inowłodza. W dalszej części swojej 

wypowiedzi, radny wnioskował, by zorientować się czy są czynione jakiekolwiek 

działania u zarządcy drogi dotyczące modernizacji drogi wojewódzkiej przebiegającej 

przez Liciążną. 

Pan Wójt przypomniał, że kilka lub nawet kilkanaście lat temu niewiele brakło do tego by 

wybudować obwodnicę Inowłodza. Wtedy trzeba było pytać mieszkańców, a dziś sytuacja 

prawna jest nieco inna. Rozwiązania drogowe realizowane są w ramach tzw. „specustawy” 

i sytuacja inwestora jest nieco łatwiejsza. Dodał, iż po przeprowadzonych rozmowach 

w kwestii przebudowy ul. Klasztornej odniósł wrażenie, że sprawa jest traktowana w ten 

sposób: „Mieliście podaną rękę, było blisko, nie potrafiliście spowodować żeby się dogadać, 

to teraz musicie poczekać, bo wasz czas minął”. Podkreślił, że nie chce tej sprawy tak 

traktować, ale takie właśnie odnosi wrażenie. Nie oznacza to oczywiście, że temat nie będzie 

podejmowany. Żałować tylko można, że w tamtym okresie nie było takich rozwiązań 

prawnych, że jak była już wola wybudowania obwodnicy, to inwestor nie miał odpowiednich 

narzędzi prawnych ku temu, tak jak ma to miejsce obecnie. 

Wywiązała się dyskusja w powyższej kwestii. Wzięli w niej udział: Pani Danuta Baranowska, 

Pan Wójt, Pan Przewodniczący, radny Marek Leszczyński oraz radny Janusz Wilkowiecki. 
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Pan Wójt podkreślił, iż należy zadbać o to, by ul. Klasztorna była bezpieczniejsza, 

bez względu na to, czy będzie to droga krajowa, wojewódzka czy gminna.   

 

Ad. 16 

Wnioski Komisji, wolne wnioski i zapytania.  

1. Radny Piotr Kamiński poinformował, że na posiedzeniu połączonych Komisji 

Rolnictwa i Zagospodarowania Przestrzennego radny Janusz Wilkowiecki zapytał, czy 

Pan Wójt wie coś na temat zawieszenia działalności przez zakład „Nowe Koronki” 

w Konewce? Ponadto radny Piotr Kamiński zapytał, ile dzieci na chwilę obecną jest 

dowożonych do Publicznej Szkoły Podstawowej w Inowłodzu ze Spały i z Konewki? 

Pan Wójt odpowiadając na zapytanie radnego Piotra Kamińskiego poinformował, 

że z Konewki nie są dowożone dzieci a ze Spały jest ich siedmioro.   

2. Jolanta Bilska wnioskowała o naprawę 2-óch uszkodzonych lamp za zakrętem 

na ul. Klasztornej w Inowłodzu (jedna z nich była niedawno naprawiana, ale znów nie 

działa).  

3. Radna Ewa  Korzeniewska powiedziała, że nawiązując do korespondencji, która 

wpłynęła do Przewodniczącego, jako jedna z osób sygnujących swym podpisem 

petycję  w sprawie wprowadzania zanieczyszczeń do powietrza tzw. smogu, wnioskuje 

by pochylić się nad tym problemem, również w Gminie Inowłódz. Dodała, 

że w Urzędzie Marszałkowskim w Łodzi trwają prace zmierzające do wypracowania 

działań mających na celu ograniczenie tego szkodliwego zjawiska na terenie 

województwa łódzkiego, poprzez dopłaty dla mieszkańców do wymiany pieców 

centralnego ogrzewania. Podkreśliła, że Gmina Inowłódz jest gminą turystyczną, 

o wspaniałych walorach przyrodniczych i naprawdę trzeba podjąć działania w tej 

kwestii.   

Wywiązała się dyskusja w powyższej kwestii. Wzięli w niej udział: Pan Przewodniczący, 

radna Ewa Korzeniewska oraz radny Marek Leszczyński. Radni poparli wniosek złożony 

przez radną Ewę Korzeniewską. 

4. Radny Arkadiusz Łon powiedział, że w związku ze wzrostem populacji wilków 

w miejscowych lasach postuluje o wprowadzenia na tablicach informacyjnych 

krótkich ostrzeżeń na ten temat.   

5. Radny Robert Pawłowski: 

 zapytał, jaka jest możliwość kontroli takich firm, jak np. EKOMAT 

w Królowej Woli, pod względem emisji zanieczyszczeń do powietrza, 

ponieważ według mieszkańców sąsiednich posesji w zakładzie spala się 

wszystkie odpady produkcyjne?  

 wnioskował, by po wystąpieniu roztopów np. straż pożarna zgarnęła 

błoto pośniegowe z dróg gminnych.   

Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Janina Gostyńska złożyła wizytę przedsiębiorcy 

- właścicielce EKOMATU i przeprowadziła rozmowę  uświadamiająco-wyjaśniającą. 

Następnie poprosił o wyjaśnienie Panią Janinę Gostyńską, która potwierdziła 

przeprowadzenie takiej rozmowy i dodała, iż od tamtego czasu nie było żadnych skarg na 

EKOMAT. 

Pan Przewodniczący dodał, że były zarzuty, iż w zakładzie pali się wszystkim, łącznie 

z pianką, resztkami materaców itd. Teraz sytuacja się poprawiła, ale nie wiadomo, czy 
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na tyle, by nie mieć żadnych zastrzeżeń. Zaoferował, że przy najbliższej okazji zapyta osobę 

najbardziej zainteresowaną, czyli Panią Kopczyńską.  

Radna Ewa Korzeniewska odnosząc się do sprawy dodała, iż wie, że niektórzy 

pracownicy pracujący w tej firmie dostają odpadki produkcyjne do palenia nimi 

w domach. Należy więc sprawdzić w jaki sposób firma utylizuje odpady powstałe przy 

produkcji. 

6. Radny Janusz Wilkowiecki przypomniał, że rozpoczął się okres rozliczeń 

podatkowych i byłoby miło wesprzeć organizacje pozarządowe działające na terenie 

Gminy w ramach 1 %, dlatego też wnioskował, by Pan Sekretarz do następnego 

numeru biuletynu zebrał informacje o osobach i organizacjach, które mogą korzystać 

z takiej formy darowizny.      

 

Na koniec głos zabrał Pan Wójt. Najpierw odniósł się do kwestii zanieczyszczenia powietrza. 

Poinformował, że trwają działania mające na celu dalszą gazyfikację  Spały. Ponadto jest 

umówiony na spotkanie w celu ustalenia, czy jest możliwość dalszej rozbudowy gazociągu 

na terenie Gminy Inowłódz. Dodał, że przed sesją dotarł do informacji Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej nt. dofinansowania dla osób fizycznych 

w formie dotacji do 40 % kosztów kwalifikowanych na zakup i montaż kolektorów 

słonecznych, instalacji fotowoltaicznej, pomp ciepła oraz modernizacji kotłowni (dotyczy 

kotłów na pellet, gaz, olej opałowy). Zapewnił, że informacja ta będzie dostępna na stronie 

internetowej Gminy Inowłódz i na tablicach ogłoszeń. Następnie Pan Wójt zasygnalizował, 

że rozważa możliwość zakupu tabletów dla radnych, ponieważ znacznie by to ułatwiło 

i przyśpieszyło przekazywanie im wszelkich informacji i materiałów. Prosił, by radni rozważyli 

tę możliwość i do kolejnej sesji zadeklarowali się w tej kwestii. W dalszej części swojej 

wypowiedzi Pan Wójt poinformował, że wzorem lat ubiegłych 9 marca będzie organizowany 

koncert muzyki disco polo w Tomaszowie Mazowieckim. Samorządy są zachęcane 

by nabywać bilety i jeśli panie będą zainteresowane to taki wyjazd zostanie zorganizowany. 

Pan Wójt odniósł się także do wniosku dotyczącego zorganizowania szkolenia dla radnych, 

informując, że trwają poszukiwania podmiotu, który takie szkolenie przeprowadzi. Wrócił 

także do podania w sprawie zatrudnienia psychologa szkolnego informując, że rozważa się 

możliwość zatrudnienia takiej osoby 2 dni w miesiącu po 2 godziny. Następnie poinformował, 

że 7 lutego br. o godzinie 1400 odbędzie się spotkanie rekrutacyjne z przedstawicielem 

Ceramiki Paradyż. Zakład prowadzi nabór do działu produkcji i działu technicznego.  

Na koniec swojej wypowiedzi ponownie zaapelował o skorzystanie z możliwości 

przeprowadzenia badań profilaktycznych jelita grubego, jakie bezpłatnie prowadzi szpital 

w Brzezinach.  

 

Posiedzenie opuściła radna Ewa Korzeniewska. Obecnych było 11 radnych. 

 

Ad. 17 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XXX sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz   

o godzinie 1500.        

 

          Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

               Wacław Chachuła 
Protokołowała: 

Małgorzata Mierzwa 


